
PROTOKÓŁ NR XLVIII/2021 

z nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 

Z uwagi na pandemię obrady odbyły się w trybie stacjonarno-zdalnym w Urzędzie 
Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, ul. Jana Głogowskiego 3/5, rozpoczęły się  
o godz. 13.16. 
 
W sesji udział wzięli: 
 

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b do 
protokołu) 

2. Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 

3. Wiceprezydent Miasta – Piotr Dasios 

4. Wiceprezydent Miasta – Dominik Smoliński 

5. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 

6. Starosta Ostrowiecki – Marzena Dębniak 
 

Nieobecni radni: Joanna Pikus, Daniel Strojny, Karol Wójcik.  
 
 

Ad I/Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie quorum: 

 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dzień dobry Państwu. Otwieram 
czterdziestą ósmą nadzwyczajną sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Na 
wstępie dokonam sprawdzenia listy obecności po to, by ustalić, czy posiadamy 
prawomocne obrady i czy możemy podejmować prawomocne uchwały. Więc 
sprawdzam listę obecności, odczytuję nazwiska Państwa. Państwo się zgłaszają: 
Choinka Stanisław.  
Radny St. Choinka – Choinka Stanisław jestem obecnych.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, obecny. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem obecna. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Giemza Marek, obecny.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, obecny.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, obecny. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  
Radny M. Łata – Mariusz Łata, obecny.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 
Radna G. Maj – Grażyna Maj, obecna.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, obecny.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, obecna. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka –  Andrzej Pałka, obecny.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 
Radny A. Pietruszka – Obecny. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, obecna. Sajda 
Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, obecny. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, obecny. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. 
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, obecny. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, obecna. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, obecny. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, obecny. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przepraszam na chwileczkę, bo muszę 
się skontaktować z Panami Informatykami. Czy coś się złego dzieje? Panie Michale? 
To musimy poczekać, tak? Proszę o chwilę cierpliwości, bo strona techniczna nieco 
zawiodła.  
Już. Powracamy do obrad. Szanowni Państwo, na podstawie listy obecności 
stwierdzam, że posiadamy prawomocne kworum, by podejmować, że posiadamy 
kworum by podejmować prawomocne uchwały. Witam radnych Rady Miasta. Witam 
Prezydenta Miasta Pana Jarosława Górczyńskiego. Witam Wiceprezydentów: Pana 
Piotra Dasiosa i Pana Dominika Smolińskiego. Witam Skarbnika Pana Sławomira 
Kijaka. I oczywiście Panią - szefową Powiatu Panią Marzenę Dębniak, która przybyła 
dzisiaj na obrady naszej sesji, oraz wszystkich internautów śledzących obrady sesji i 
Państwa przybyłych na obrady.  
Szanowni Państwo, no jak zwykle muszę przypomnieć Państwu o ochronie danych 
osobowych, a więc pamiętajmy, że obrady sesji są nagrywane, że jesteśmy osobami 
publicznymi, więc wymieniając jakiekolwiek nasze dane osobowe, to zgoda od nas 
nie jest wymagana, ale gdyby Państwo wymieniali nazwiska innych osób w swoich 
wypowiedziach, niestety, muszą mieć upoważnienie od tych osób, żeby tych danych 
osobowych tych osób używać.  
 
No i jeszcze jedna taka informacja, że w związku z nowymi rozporządzeniami  
w sprawie dostępności stron internetowych i mobilnych aplikacji organów sektora 
terytorialnego, wszystkie materiały samorządu na stronach samorządu terytorialnego 
muszą być przystosowane dla osób niepełnosprawnych. Stąd też, nagrania obrad 
sesji Rady Miasta będą uzupełniane o napisy dla osób niesłyszących.  
 
 

Ad II/Przedstawienie porządku obrad:  

 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowni Państwo Radni, dzisiejszy 
porządek sesji nadzwyczajnej to sześć uchwał w sprawach. I porządek Państwo 
otrzymali, czy mają Państwo Radni uwagi, czy też zapytania do porządku obrad? Nie 
widzę, w takim razie przechodzimy do realizacji porządku obrad.  



3 
 

 
Radni Rady Miasta obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 
 
III. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zawarcia porozumienia międzygminnego, 
2) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Ostrowieckiemu,  
3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2021 r.,  
4) udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowy Targ, 
5) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2021 r.,  
6) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021 –2029.  
 

IV. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

 
 

Ad III/Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
1) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Jako pierwszy projekt uchwały 
dotyczący zawarcia porozumienia międzygminnego. Projekt uchwały był 
opiniowany przez Komisję Strategii i Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczących 
Komisji o zabranie głosu i podanie nam opinii komisji. Proszę Przewodniczącego 
Komisji Strategii Kamila Stelmasika. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 
Przewodnicząca, komisja pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę Przewodniczącego 
Komisji Budżetu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu również pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie przechodzimy do 
głosowania projektu uchwały dotyczącej zawarcia porozumienia międzygminnego, a 
więc głosujemy: Choinka Stanisław.  
Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  
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Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  
Radny A. Pietruszka – Aron Pietruszka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za.  
Sajda Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. 
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Stwierdzam, że uchwałę  
w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zawarcia porozumienia 
międzygminnego (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XLVIII/76/2021 – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
2) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzę do kolejnego projektu 
uchwały zm. uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Ostrowieckiemu. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii  
i Rozwoju Miasta oraz Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczących Komisji  
o przedstawienie opinii komisji. Proszę o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji 
Strategii i Rozwoju Miasta. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 
Przewodnicząca, komisja również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę Przewodniczącego 
Komisji Budżetu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu. – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały?  
Radny A. Głąb – Jeśli można?  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę o zabranie głosu Radnego Artura 
Głąba.  
Radny A. Głąb – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 
Jesteśmy po komisjach i na komisjach mogliśmy uzupełnić swoją wiedzę o tutaj 
dodatkowe wyjaśnienia Pana Prezydenta, za które dziękuję. I taka propozycja może 
do Pana Wiceprezydenta Dominika Smolińskiego, aby zaprezentował tą kwotę, która 
dzisiaj będzie przekazywana, jako forma pomocy Powiatowi Ostrowieckiemu, 
ponieważ w tej uchwale jest to kwota 2.213.594,26 zł., a kwota, która jest w zmianie 
budżetu, czyli w kolejnym projekcie uchwały jest to 1.788.506,26 zł. To chodzi o tą 
kwotę właśnie, o tą drugą, którą tutaj podałem, że ona dzisiaj będzie, jako ta pomoc 
przekazywana? Dziękuję.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu Panie 
Prezydencie.  
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Szanowni Państwo! To wynika z przepisów. A 
Państwo dobrze wiecie, że kontrolujący nas kochają i dlatego też kwota, którą dzisiaj 
Państwo będziecie za chwilę głosować, jest kwotą, która wynika  
z kosztorysu inwestorskiego. Żeby Starostwo Powiatowe mogło wyłonić wykonawcę, 
musi mieć potwierdzone zabezpieczenie finansowe. A to potwierdzenie 
zabezpieczenia finansowego wynika właśnie z kosztorysu ofertowego. I stąd 
przekazujemy dzisiaj kwotę 2.200.000 zł. Natomiast, jeżeli komisja przetargowa w 
Starostwie Powiatowym wybierze tańszą ofertę,  
a wszystko na to wskazuje, że te oferty będą tańsze, więc nastąpi później korekta w 
dół i rzeczywista wartość tej pomocy może wynieść – dzisiaj szacujemy – wychodzi 
około 1.700.000. Ale nie możemy dzisiaj kwoty 1.700.000 zł dać. To musi to być, 
zgodnie z przepisami, kwota zabezpieczająca pełną wartość kosztorysową. Stąd 
przekazujemy Starostwu do takiej kwoty,  
a wiadomo, że rozliczamy się po wykonaniu zadania. Więc, de facto, po 
wykonawstwie będzie, jakby po zawarciu umowy i zamknięciu, będziemy wiedzieć, 
jakie są fizyczne, ostateczne koszty. Natomiast, chcę Państwu zwrócić uwagę na 
jedną rzecz, ulica Samsonowicza i ulica 11 Listopada, to są jedne  
z dwóch głównych arterii Ostrowca Świętokrzyskiego. I chcę podziękować Starostwu, 
że podjęło się koordynacji tego zadania i podjęło się przeprowadzenia inwestycji na 
tych dwóch ulicach. Niestety, przykro mi stwierdzić, że Starostwo nie ma pieniędzy i 
stąd wyciąga rękę do miasta. Zupełnie komfortowa sytuacja byłaby, gdyby Powiat był 
dobrze uposażony i nie prosił się. I myślę, że tu Pani Starosta więcej powie za 
chwilę. Stąd, tak to wygląda w tym momencie. A tak, jak mówiłem, za chwilę 
będziemy to korygować na kolejnych sesjach, ale tak jak powiedziałem to dopiero po 
podpisaniu umowy i po wykonawstwach. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję.  
Radny A. Głąb – Jeśli mogę, Pani Przewodnicząca?  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Panie Radny.  
Radny A. Głąb – Bo byliśmy uczestnikami tej samej komisji. I nie wiem, może ja 
wobec tego źle zrozumiałem kwotę, jaką dzisiaj mamy przekazać. Wydawało mi się, 
że jednak jest to 1.788.506,26 zł.  
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Dobrze Pan zrozumiał. Bo kwota, która pierwsza 
była zabezpieczona we wcześniejszych naszych dokumentach i we wcześniejszych 
sesjach - o kwotę zwiększamy, o kwotę 1.788.506,26 do kwoty brutto całkowitej 
2.213.594,26, która i tak będzie korygowana na kolejnych sesjach. Na takiej 
zasadzie. Bo już raz zabezpieczaliśmy pozycję "wsparcie dla Powiatu". 



6 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych 
chciałby zabrać głos? Nie widzę, w takim razie przechodzimy do głosowania projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Ostrowieckiemu. Głosujemy: Choinka Stanisław. 
Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  
Radny A. Pietruszka – Aron Pietruszka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za.  
Sajda Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. 
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę tę podjęliśmy 
jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu (imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XLVIII/77/2021 – załącznik nr 5 do protokołu. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę o zabranie głosu Panią Starostę 
Marzenę Dębniak. 
Starosta Ostrowiecki – M. Dębniak – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! 
Strasznie dziękuję za podjęcie takie jednogłośnie uchwały. Jest to naprawdę 
nieoceniona pomoc. Ja już nie pierwszy raz dziękuję Prezydentowi Miasta Panu 
Jarosławowi Górczyńskiemu i radnym Rady Miasta za udzielenie pomocy. Przykro 
mi, ale występuję w stosunku do Państwa, jak uboga krewna. Ale proszę mi wierzyć, 
przy poziomie zadłużenia Powiatu na poziomie 54 mln, Powiat nie ma żadnych 
zdolności nawet kredytowych. Nawet gdybyśmy chcieli wziąć kredyt, to nikt nam tego 
nie udzieli, bo wszelkiego rodzaju wskaźniki idą w dół. Powiat, i to Państwo musicie 
być świadomi, praktycznie nie ma dochodów własnych. Te kilkaset tysięcy jest to 
kropla w morzu potrzeb. Żyjemy z dotacji  
i subwencji. Ale ja zawsze powtarzam, że razem możemy więcej. To nie jest 
pierwsza inwestycja realizowana. Pan Prezydent podkreślił znaczenie ulicy 
Samsonowicza, ulicy 11 Listopada. Pamiętacie Państwo rok 2018, na siłę zrobiona 
nakładka na ulicy Samsonowicza, aż przykro, bez ścieżki rowerowej, bez chodników. 
Zmieni się naprawdę wygląd miasta, a wspólny projekt prowadzony w partnerstwie, 
naprawdę pozwoli na zupełnie, nie tylko inne otoczenie, ale też na transport 
ekologiczny. Także jestem bardzo wdzięczna. Nie jesteśmy w stanie sami 
zabezpieczyć wkładu własnego. I tu niektórych radnych chciałabym też uspokoić. W 
tej chwili trwa postępowanie przetargowe, no niestety, na jedną z ulic, najtańsza 
oferta została wykluczona. Sam się wykonawca wykluczył. Po prostu się pomylił o 
parę milionów. Ale te ceny przetargowe naprawdę nie są złe. Chcę też Państwa 
uspokoić, że nie tylko takim partnerem jest miasto Ostrowiec, bo również w gminach 
Powiatu Ostrowieckiego pozostałych, przyjęliśmy zasadę takiej pomocy dla Powiatu. 
Przez to naprawdę daje się zrobić więcej, a Państwo jesteście świadkiem również 
doniesień medialnych, że gminy również dokładają do Powiatu 50% wkład własny. I 
tutaj, przez to naprawdę zmienia się miasto i powiat, szczególnie w zakresie dróg. 
Naprawdę, proszę przyjąć moje serdeczne podziękowanie. Dziękuję Panu 
Prezydentowi. Dziękuję Radzie Miasta za udzielenie tej dotacji. To nam naprawdę 
pozwoli podpisać umowę z wykonawcą. Jeszcze raz serdecznie dziękuję. To proszę 
Państwa, ani nie moja, ani nie Państwa wina, że zastaliśmy Powiat bankrutem. Bo 
było prawie 57 mln zadłużenia. O szpitalu wielokrotnie mówiłam - 16,5 mln straty. 
Schodzimy z tej straty. Niemniej jednak musieliśmy to pokryć. W tym roku 
przekazanie 9 mln 300 tys. na pokrycie straty szpitala. To proszę sobie wyobrazić, ile 
można by było rzeczy zrobić w powiecie, a tym samym w mieście Ostrowcu. 
Uważam, że przyjęliśmy bardzo dobrą zasadę współpracy. I to nie o to chodzi, że 
powiat chce na przykład od miasta, czy od innych gmin „wyrwać” te pieniądze. Ja ich 
po prostu nie mam. Powoli się z tego wygrzebujemy, ale przy takiej skali zadłużenia, 
no to sami Państwo rozumiecie. Dochody Powiatu nieco ponad  
140 mln, a zadłużenie teraz bodajże jest 54 mln. Dziękuję Panie Prezydencie. 
Dziękuję Państwu.  
 
3) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Przechodzimy do 
kolejnego projektu uchwały zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2021. Projekt uchwały był opiniowany przez 
Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji Budżetu o podanie nam opinii 
komisji. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 
zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie przechodzimy do 
głosowania projektu uchwały zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2021. Głosujemy: Choinka Stanisław. 
Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. Pietruszka Aron. Gdzieś 
nam zniknął. Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda Włodzimierz.  
Radny Wł. Sajda –Włodzimierz Sajda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, również jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. 
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głosowało 19 osób i wszystkie osoby 
były za, czyli uchwałę tę podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2021 (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XLVIII/78/2021 – załącznik nr 7 do protokołu. 
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4) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowy Targ. Projekt uchwały był 
opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta, i Komisję Budżetu. Proszę 
Przewodniczących Komisji o podania nam opinii komisji. Jako pierwszy zabierze głos 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 
Przewodnicząca, komisja oczywiście pozytywnie zaopiniowała ten solidarnościowy 
projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę Przewodniczącego 
Komisji Budżetu. 
Przewodniczący Komisji Budżetu  – Wł. Stec – Komisja Budżetu również pozytywnie 
zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Proszę o zabranie głosu Radnego Andrzeja Pałkę. 
Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Panowie 
Wiceprezydenci! Szanowni Goście! Internauci! Ja myślę, że właściwy jest krok Pana 
Prezydenta i zespołu całego, że jest uczulony na takie sytuacje, jak w tej chwili 
pojawiło się w Powiecie Nowego Targu. Myśmy też, nieodległe czasy, mieli sytuację 
krytyczną i też były odpowiedzi: większe, mniejsze, ale ten gest zachowano i myślę, 
że to bardzo trafne i na pewno będę popierał. Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy ktoś jeszcze  
z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, w takim razie przechodzimy do… 
Włodzimierz Stec, proszę o zabranie głosu. 
Radny Wł. Stec – Dziękuję, Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pani Starosto! 
Wszyscy zgromadzeni tutaj goście! Szanowni Państwo, no ja  
w podobnym tonie, jak Radny Pałka. Pomagaliśmy Gminie Jasło. Dwa dni temu, 
pomagaliśmy onkologii w Kielcach. Dzisiaj pomagamy Gminie Nowy Targ. Pan 
Prezydent przedwczoraj nam wszystkim dziękował za to, że przegłosowaliśmy 
pomoc dla onkologii w Kielcach, ale ja myślę, że dzisiaj jest też okazja taka, żebyśmy 
my też podziękowali Panu Prezydentowi, bo on jest inicjatorem tej pomocy. Idziemy 
na pewno w dobrym kierunku. Trzeba sobie nawzajem pomagać. Obyśmy my nigdy 
w takiej sytuacji nie byli. Dziękuję Panie Prezydencie. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy jeszcze ktoś  
z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, w takim razie przechodzimy do 
głosowania projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowy 
Targ. Głosujemy: Choinka Stanisław.  
Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszki nie widzę. Renduda-Dudek 
Irena, jestem za. Sajda Włodzimierz.  
Radny Wł. Sajda –Włodzimierz Sajda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem oczywiście za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. 
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę tę również 
podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Gminie Nowy Targ (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XLVIII/79/2021 – załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Panie Prezydencie o zabranie 
głosu.  
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 
Zaproszeni Goście! Szanowni internauci! Pani Starosto! Chcę Państwu Radnym 
podziękować za jednomyślność. Podziękować za ten gest wsparcia. Szanowni 
Państwo, miasto Ostrowiec Świętokrzyski jest wyczulone na krzywdę innych. Chcę 
podziękować Radnemu Włodzimierzowi Stecowi w szczególności za te miłe słowa, 
Radnemu Andrzejowi Pałce. Drodzy Państwo, historycznie przypomnę - kiedyś 
pomogliśmy Gminie Czersk w 2017 r., kiedy w miejscowości Rytel przeszedł potężny 
huragan, kiedy był to kataklizm. Wcześniej pomagaliśmy Gminie Jasło - nawałnice, 
powodzie. Dzisiaj Państwo Radni przegłosowaliście pomoc dla miejscowości Nowa 
Biała - kilkadziesiąt spalonych domów, więc trzy kataklizmy za nami. Mam nadzieję, 
że to już wyczerpie pulę tych złych rzeczy i oby żadnego samorządu, i żadnej gminy, 
żadnego miasta nie dotykały inne nieszczęścia. Bardzo Państwu serdecznie z tego 
miejsca dziękuję. 
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5) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Przechodzimy 
proszę Państwa, do kolejnego projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2021. Projekt 
uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji o 
podanie opinii komisji.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca, Komisja 
Budżetu pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania, czy też uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, a więc głosujemy projekt 
uchwały zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 
na rok 2021. Głosujemy: Choinka Stanisław.  
Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz.  
Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. 
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę tę też 
podjęliśmy jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2021 (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XLVIII/80/2021 – załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
6) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I ostatni, kolejny projekt uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2029. Projekt uchwały był opiniowany przez 
Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji o zabranie głosu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca, Komisja 
Budżetu również pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 
pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie przechodzimy do 
głosowania projektu uchwały zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2029. I przechodzimy do 
głosowania: Choinka Stanisław. 
Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za przyjęciem uchwały. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  
Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 
Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  
Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  
Radny D. Kaszuba –Kaszuba Dariusz, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  
Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 
Włodzimierz.  
Radny Wł. Sajda –Włodzimierz Sajda, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, również jestem za.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. Przepraszam 
na chwileczkę. Woźnicka-Kuzdak Marta. 
Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Powtórzę. Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. Wrona Jerzy.  
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Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. Powtórzę. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur. Panie Radny Jerzy 
Wrona, bardzo proszę, że jeśli odbywamy sesję, to proszę jednak uczestniczyć  
w pomieszczeniu, w trakcie obrad sesji, bo słyszymy jakieś szum, prawdopodobnie 
jazda to jest samochodem. I generalnie mamy zakłócenia na sesji. Ja nie słyszę co 
niektórych radnych, jak zgłaszają się czy to w dyskusji, czy też przy uchwałach. 
Bardzo proszę Panie Jerzy przede wszystkim włączać kamerę i być w 
pomieszczeniu. Zawadzki Artur. 
Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 
Radny K. Stelmasik – Pani Przewodnicząca! Kamil Stelmasik, też za. Gdyż zostałem 
pominięty. 
Radny D. Kaszuba – No właśnie. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wydawało mi się, że wyczytywałam, 
ale… Tę uchwałę również podjęliśmy, proszę Państwa, jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2029 (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XLVIII/81/2021 – załącznik nr 13 do protokołu. 
 
 

Ad IV/ Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego: 

 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I w tym momencie wyczerpaliśmy 
porządek obrad XLVIII sesji Rady Miasta, a więc zamykam obrady czterdziestej 
ósmej nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Dziękuję 
wszystkim, bardzo życzę miłego popołudnia. 
 
Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 13.47. 
 
 

Przewodniczyła: 
Przewodnicząca Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
Irena Renduda-Dudek 
 
Protokołowały: 
Marta Kamińska 
Magdalena Połetek 
 

 

 

 


